
Protokół Nr XXIV/16 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 28 grudnia 2016 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXIV/326/2016 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2017 rok.
2. XXIV/327/2016 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
3. XXIV/328/2016 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
4. XXIV/329/2016 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
5. XXIV/330/2016 w sprawie ustalenia wykazu planowanych wydatków w budżecie Miasta
                                 Racibórz na 2016r., które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz
                                 określenia ostatecznego terminu dokonania wydatków ujętych w tym
                                 wykazie.
6. XXIV/331/2016 w sprawie wprowadzenia możliwości składania deklaracji od środków
                                 transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej.
7. XXIV/332/2016 w sprawie opłaty prolongacyjnej.
8. XXIV/333/2016 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla
                                 niepublicznych szkół, przedszkoli oraz innych form wychowania
                                 przedszkolnego, prowadzonych na terenie Miasta Racibórz przez osoby
                                 fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania 
                                 i wykorzystania udzielonej dotacji.
9. XXIV/334/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu
                                 położonych w Raciborzu pomiędzy ul. Cegielnianą i ul. Kościelną. 
10. XXIV/335/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu,
                                 położonej w Raciborzu przy ul. Anny.
11. XXIV/336/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 
                                 na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej 
                                 w Raciborzu przy ulicy Gustawa Morcinka 35.
12. XXIV/337/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 
                                 na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowych położonych
                                 w Raciborzu przy ulicy Ks. Józefa Londzina 45 i Ks. Józefa Londzina 45a.
13. XXIV/338/2016 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
                                 zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy
                                 ul. Ks. Józefa Londzina.
14. XXIV/339/2016 w sprawie cennika usług za przyjęcie odpadów biodegradowalnych 
                                 na Kompostownię Odpadów w Raciborzu.
15. XXIV/340/2016 w sprawie zmiany Uchwały XL/559/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                                 28 maja 2014 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Racibórz. 
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  Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Marta Topór - Piórko
 
Lista zaproszonych gości:

1. Pan Ryszard Rudnik Dyrektor Szpitala Rejonowego w Raciborzu.

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 22, Rada jest więc władna do 
podejmowania uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski do planowego porządku obrad zał. Nr 2:
 wniosek Komisji RGBiF o zdjęcie z porządku obrad Uchwały w sprawie nadania nazwy 

„Skwer im. Władysława Bartoszewskiego” z pkt. 10.
Rada przy 22 głosujących radnych 17 głosami za, 1 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższy wniosek.   
 wnioski Prezydenta Miasta o poszerzenie porządku obrad o następujące uchwały               

-   zał. Nr 3: 
1. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej do pkt 6.
2. Uchwała  w sprawie ustalenia  wykazu  planowanych  wydatków w budżecie  Miasta

Racibórz na 2016r., które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz określenia
ostatecznego terminu dokonania wydatków ujętych w tym wykazie do pkt 6.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za,  0 przeciw i 3 wstrzymującymi się
przyjęła powyższe wnioski, ustalając następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Wystąpienie Dyrektora Szpitala Rejonowego w Raciborzu.

Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady 
Miasta.

4. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2017 rok. 
5. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
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6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
Uchwał w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
Uchwała  w sprawie ustalenia  wykazu  planowanych  wydatków w budżecie  Miasta
Racibórz na 2016r., które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz określenia
ostatecznego terminu dokonania wydatków ujętych w tym wykazie.

7. Uchwała w sprawie wprowadzenia możliwości składania deklaracji od środków 
transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej.

8. Uchwała w sprawie opłaty prolongacyjnej.
9. Uchwała w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

szkół, przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych na 
terenie Miasta Racibórz przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości pobrania i wykorzystania udzielonej dotacji.

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu 
położonych w Raciborzu pomiędzy ul. Cegielnianą i ul. Kościelną. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu, 
położonej w Raciborzu przy ul. Anny.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy
Gustawa Morcinka 35.

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowych położonych w Raciborzu przy 
ulicy Ks. Józefa Londzina 45 i Ks. Józefa Londzina 45a.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy ul. Ks. Józefa 
Londzina.

15. Uchwała w sprawie cennika usług za przyjęcie odpadów biodegradowalnych na 
Kompostownię Odpadów w Raciborzu.

16. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały XL/559/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 
maja 2014 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Racibórz. 

17. Plan pracy Rady Miasta Racibórz na 2017 rok. 
18. Interpelacje, zapytania i wnioski.
19. Zakończenie sesji.

 

Ad 2.  Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła Protokół Nr XXIII/16 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 30 listopada 2016 r.

Ad 3. Wystąpienie Dyrektora Szpitala Rejonowego w Raciborzu.
          Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady
          Miasta.

 Przew. RM Henryk Mainusz udzielił głosu Dyrektorowi Szpitala Rejonowego                   
w Raciborzu.

 Pan Ryszard  Rudnik  Dyrektor  Szpitala  Rejonowego w Raciborzu  przedstawił  zmiany,
które zachodzą w zakresie opieki zdrowotnej. Po pierwsze będzie to nowa sieć szpitalna,
w której znajdą się tylko te jednostki, które udzielają świadczeń co najmniej przez okres
dwóch  lat.  Dodał,  że  będzie  też  6  poziomów  szpitali,  z  innym  finansowaniem  na
poszczególnych poziomach. Racibórz może trafić albo do 1 albo do 2 poziomu. Dodał, że
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jest szansa na 2 poziom, bo szpital spełnia warunki. Wykaz jednostek w poszczególnych
poziomach ma być znany do 31 marca 2017 r.  Dalej wskazał na duży problem związany
z finansowaniem, gdyż 85% środków ma być objęte systemem budżetowym, a tylko 15 %
środków  będzie  objęte  kontraktowaniem.  Dodał,  że  kwalifikacje  do  świadczeń  będą
udzielane na okres 4 lat. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk poprosił o przedstawienie sprawy Zakładu Diagnostyki.
 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że temat jest gorący chociaż  nie wiadomo dlaczego, gdyż

konkurs  na  to  zadanie  został  rozstrzygnięty.  Wskazał,  że  sprzęt  diagnostyczny  był
kontrolowany w kwietniu i organ kontrolny nie wniósł uwag do jakości sprzętu. Dalej
wskazał, że każdy sprzęt medyczny w szpitalu, tym bardziej radiologiczny posiada swój
paszport, czyli ma historię napraw i wykonanych testów specjalistycznych. Wskazując na
sposób wyłonienia realizatora tych usług przekazał, że głównym wskaźnikiem była ilość
realizowanych  badań.  Dodał,  że  całość  postępowania  składała  się  z  3  zakresów.
Pierwszym zakresem był zakup określonej ilości badań, drugim wykup sprzętu, trzecim
dzierżawa pomieszczeń diagnostyki.  Wskazał, że zarzuty, że odbyło się to z naruszeniem
prawa są nieprawdą.     

 Radny Michał Fita wskazał, że w uchwale Rady Powiatu z kwietnia br. o wprowadzeniu
zmian  w  strukturze  szpitala  rejonowego  poprzez  likwidację  zakładu  diagnostyki,  w
uzasadnieniu zapisano, że sprzęt diagnostyczny jest zużyty i niepełnowartościowy, zapytał
więc  w jakim celu  likwidowano  radiologię  skoro  przytoczone  dzisiaj  przez  dyrektora
kontrole wykazały, że sprzęt jest dobry.

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że prawdą jest, że sprzęt radiologii jest zdekapitalizowany.
Dodał,  że  nowszy sprzęt  pozwala  na  uzyskanie  zdecydowanie  lepszej  jakości  obrazu.
Założeniem więc  było  to  aby w tym zakładzie  był  sprzęt  lepszy niż  ten  obecny.  Nie
znaczy  to  jednak,  że  sprzęt  używany  obecnie  jest  sprzętem niesprawnym.  Dodał,  że
decyzja Rady Powiatu o likwidacji zakładu nie pozwala już zastosować innej opcji. Opcja
ta pozwala firmie, która wygrała postępowanie zarejestrować działalność. Wniosek w tym
względzie został już zgłoszony, a firma zostanie wpisana do rejestru od 1 stycznia 2017 r.
Dodał,  że są to wpisy obligatoryjne i  nie ma się czego obawiać.  Dalej  wskazał,  że w
harmonogramie określono kiedy i jaki sprzęt ma zostać wymieniony.           

 Radny  Michał  Fita  zapytał  co  będzie  w  sytuacji  gdy  firma  nie  dotrzyma  założeń
harmonogramu wymiany sprzętu. 

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że w umowie zapisano kary umowne. Dodał, że zakład
radiologii służy generalnie oddziałom szpitalnym, jedynie kontrakt na tomograf ma także
pacjentów z poradni i rejonu. Dodał, że harmonogram zakłada, że do 30 czerwca 2017 r.
wymienione  zostaną  dwa aparaty RTG i  cały system przesyłu  i  gromadzenia  danych.
Uznał, że ze strony szpitala jest to jak najbardziej racjonalne działanie.   

 Radny Franciszek Mandrysz zapytał co się zmieni na korzyść, jeżeli chodzi o pacjenta
zakładu diagnostyki.

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że znacząco zmienił się czas oczekiwania na wynik 
badania i na otrzymanie opisu. Np. badanie RTG na już, to max. 30 minut, a 60 minut na 
wynik i opis badania. Dodał, że od samego początku chodziło o podniesienie jakości 
usług i doinwestowanie w sprzęt. Dodał, że nie oznacza to wcale, że szpital nie 
inwestował w radiologię. Wskazał tym samym na wcześniejszy zakup tomografu czy też 
aparatu USG, który w części sfinansowano, że środków miasta, który to aparat nie 
zostanie przekazany firmie. Firma będzie więc musiała zakupić nowe aparaty USG.   

 Radny  Franciszek  Mandrysz  zapytał  odnośnie  starań  o  uzyskanie  wyższego  poziomu
jeżeli chodzi o szpital. Wskazał jednocześnie na regułę odległości między szpitalami i tym
samym  niebezpieczeństwo  wygaszenia  szpitala.   Zapytał  też  o  możliwość  wsparcia
działań szpitala w tym zakresie przez miasto. 

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że czynione są starania o uzyskanie 2 poziomu, na 4 letni 
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okres. Nie ma natomiast zagrożenia jeżeli chodzi o wygaszenie szpitala. Jeżeli chodzi o 
wsparcie działań to przekazał, że przede wszystkim w tym czasie potrzebuje spokoju. 
Dodał, że na dzisiaj szpital walczy o 10 mln zł. na oddział ratunkowy, który bardzo 
podniósł by referencyjność szpitala. Uznał, że liczy na dalsze wsparcie miasta, tak jak 
odbywa się to do tej pory. W tym miejscu podziękował za dotychczasowe wsparcie.  

 Radny Marek Rapnicki zapytał czy zwycięzca konkursu miał konkurencję oraz co i kiedy
zostanie wprowadzone poza wymianą aparatów RTG. 

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że harmonogram zakłada wymianę dwóch aparatów RTG 
jeden do końca kwietnia, drugi do końca czerwca oraz cały system informatyczny i stacje 
opisowe. Poza tym będą nowe aparaty USG, przy czym będą to aparaty w pełni cyfrowe. 
Co do tomografu komputerowego to przekazał, że na dzisiaj nie jest to aparat, który 
potrzebował by wymiany. Niemniej uznał, że za jakiś czas i ten tomograf będzie trzeba 
wymienić. W zakresie konkursu przekazał, że była tylko jedna oferta, mimo tego, że 
zainteresowanie przetargiem było większe.  Dodał, że działania diagnostyki są 
działaniami obarczonymi ryzykiem związanym z ilością oddziałów szpitalnych i ilością 
zlecanych badań, zwłaszcza teraz w dobie zachodzących zmian. Dodał, że ta konkretna 
firma jest sprawdzoną firmą, mającą wiele oddziałów. Jednocześnie przekazał, że firma 
przejmuje wszystkich pracowników deklarując, że pracownicy będą z tego zadowoleni.    

 Radny Marek Rapnicki zapytał czy wygrany przez szpital przetarg na świąteczną i nocną
pomoc medyczną będzie możliwy do zrealizowania skoro na 5 niezbędnych pediatrów
umowy podpisano na chwilę obecną jedynie z dwoma i czy nie ma obaw, że będzie działo
się to kosztem oddziału pediatrycznego. Dodał, że na ul. Ocickiej zdarzało się nocą nawet
i 80 przyjęć. 

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że szpital jest od tego aby leczyć ludzi i gdy będzie 
potrzeba aby dziecko znalazło się na oddziale, to się tam znajdzie. Dalej przekazał, że 
postępowanie konkursowe zostało wygrane przez szpital, niemniej trwa jeszcze okres 
odwoławczy. Szpital musi przejąć obowiązki w sylwestra o 24:00 jednak na chwilę 
obecną nie ma podpisanej umowy z funduszem. Przekazał, że szpitalowi zależało na tym 
dodatkowym kontrakcie, gdyż są to dodatkowe 2 mln zł. przychodu.  Dodał, że 
dotychczas w wielu przypadkach pacjent był odsyłany nocą na ul. Ocicką, gdzie jednak 
nie otrzymywał wystarczającej pomocy więc wracał do szpitala. Uznał, że ma 
świadomość potrzeby zapięcia tego harmonogramu dyżurów. Wskazał, że te dyżury będą 
pełnić również lekarze spoza szpitala więc zostaną one na pewno zabezpieczone.       

 Radny Marek Rapnicki zapytał o ilość pediatrów na te dyżury.  Dodał,  że wie tylko o
dwóch.

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że radny ma złe informacje.
 Radny Marek Rapnicki wskazał na ogrom pracy na nocnych dyżurach.  
 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że przyjrzy się tej pracy bo jako dyrektor ma do tego 

prawo. Podkreślił jeszcze raz, że nie ma podpisanej umowy z funduszem, nie mniej po 
podpisaniu umowy na pewno zespół zostanie skompletowany. Dodał, że informacja do 
mieszkańców zostanie przekazana po podpisaniu umowy.    

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy dyżury nocne ruszą na pewno od nowego roku
w szpitalu.

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że jeżeli NFZ podpisze ze szpitalem umowę to od godz. 
0:00 dnia 1 stycznia 2017 r. dyżury ruszą.     

 Radny Michał Fita zapytał czy umowa z firmą została już podpisana i czy w ramach tej
umowy rozpisano już świadczenia o szpitalny oddział ratunkowy.

 Pan  Ryszard  Rudnik  przekazał,  że  umowa  z  firmą  jest  już  podpisana,  a  oddziału
ratunkowego szpital póki co nie ma. Dodał, że do tego jest potrzebna wielomilionowa
inwestycja więc oddział ten może pojawić się najwcześniej za 2 – 3 lata.   

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał  o  postępowanie konkursowe w zakresie  nocnych
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dyżurów.
 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że na chwilę obecną nie wiadomo jeszcze czy pozostanie

dotychczasowy świadczeniodawca czy też  nowy.  Dodał,  że  w dniu  jutrzejszym temat
powinien  zostać  rozstrzygnięty,  a  po  podpisaniu  umowy  z  NFZ  informacja  do
mieszkańców zostanie przekazana. 

 Przew. RM Henryk Mainusz dziękując dyrektorowi za przedstawienie informacji życzył
aby pomoc jaką udziela miasto przekładała się na podobną pomoc ze strony innych gmin
powiatu. 

 Pan  Ryszard  Rudnik  przekazał,  że  zaprasza  wszystkich  zainteresowanych  radnych  do
odwiedzenia szpitala gdzie będzie wstanie udzielić jeszcze szerszych informacji.    

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  przedstawił  bieżącą  realizację  uchwał  Rady  Miasta
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta
Miasta  obecnej  kadencji.  Przedmiotowe informacje  stanowią  zał.  Nr 4 do  protokołu.
Następnie  przedstawił  informacje  o  najważniejszych  wydarzeniach  i  realizacji  zadań
między sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 5  do protokołu.

Ad 4. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2017 rok. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z przedstawioną propozycją zmian.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska Gralak przedstawiła radnym ostateczną treść 
proponowanych przez Prezydenta Miasta zmian w stosunku do projektu Uchwały 
Budżetowej Miasta Racibórz na 2017 r. oraz projektu Uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej – zał. Nr 6. Następnie poinformowano, że uzyskano pozytywne 
opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w zakresie projektu Uchwały 
Budżetowej na 2017 r., projektu wieloletniej prognozy finansowej jak i możliwości 
sfinansowania deficytu. 

 Radny Leon Fiołka zapytał czy propozycje zawarte w dodatkowym projekcie uchwały w 
sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego mają swoje 
odzwierciedlenie w wieloletniej prognozie finansowej.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska Gralak wyjaśniła, że ustawa o finansach publicznych 
zezwala Radzie Miasta na przyjęcie tego typu uchwały. Dodała, że środki te zostaną 
przelane na wydzielone konto, a wydatki powinny zostać zrealizowane 30 czerwca 2017 r.

 Radny Leon Fiołka przekazał, że klub radnych „RSS Nasze Miasto” podjął decyzję aby 
głosować przeciwko uchwale budżetowej na 2017 rok i przeciwko wieloletniej prognozie 
finansowej na lata 2017 – 2032. Powody takiej decyzji przedłoży w formie załącznika do 
protokołu.  

 Radny Zbigniew Sokolik w formie wniosku formalnego zgłosił następujące poprawki do 
przedmiotowej uchwały:
1) w dziale 600 Transport i łączność, rozdział 60010 Drogi publiczne gminne 

wprowadzić nowe zadanie pn. ”Remont chodnika przy ul. Miechowskiej od 
przedszkola aż do skrzyżowania z ul. Słoneczną oraz remont chodnika ul. 
Pomnikowej przed budynkami od nr 29 do nr 39” w kwocie 100.000 zł., które 
pochodzić będą z tego samego rozdziału z zadania 00-006/DM Remonty bieżące, 
dokumentacja i utrzymanie dróg,

2) w dziale 801 Oświata i wychowanie wprowadzić podwyżkę dla pracowników 
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administracji i obsługi szkół i przedszkoli w kwocie 130 zł. brutto dla ok. 180 osób na 
łączną kwotę 246.300 zł., które proponuje zdjąć z zadania 17-033/EKS Organizacja 
Dni Raciborza – 800 lecie Miasta Racibórz w dziale 921 Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego. 

 Radny Franciszek Mandrysz w formie wniosku formalnego zgłosił następujące poprawki 
do przedmiotowej uchwały:
1) w dziale 801 Oświata i wychowanie, rozdziale 80101 Szkoły podstawowe wpisać 

nowe zadanie pn. ”Termomodernizacja sali gimnastycznej oraz adaptacja biblioteki na
cele dydaktyczne w ZSP Nr 1 w Raciborzu w kwocie 400.000 zł., które proponuje 
zdjąć z działu 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90095 
Pozostała działalność, z zadania 16-047/EKS Zagospodarowanie bulwarów 
nadodrzańskich.
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska - Gralak zwróciła uwagę, że w proponowanych

przez Prezydenta Miasta zmianach zadanie 16-047/EKS zostało ograniczone do 
kwoty 350.000 zł. 

 Radny Franciszek Mandrysz zmienił kwotę swojej poprawki na 350.000 zł.,
2) w dziale 926 Kultura fizyczna, rozdział 92601 Obiekty sportowe proponuje zdjąć 

zadanie 16-058/EKS Bezobsługowy kompleks wspinaczkowy nad Odrą dla dzieci i 
zaawansowanych wspinaczy, a kwotę 150.000 zł. przeznaczyć na nowe zadanie w 
części Porozumienia z JST w dziale 600 Transport i łączność pn. ”Budowa chodnika 
w ciągu DW 919 – wkład własny gminy”.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zwrócił uwagę, że zadanie nr 16-058/EKS to 

zadanie budżetu obywatelskiego. Dodał również, że nie można dodawać zadań do 
części z porozumieniami.

 Radny Franciszek Mandrysz poprosił o wykładnię radcę prawnego.
 Radca prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że zadania w części dot. 

porozumień muszą być wykonywane na podstawie zawartych porozumień i 
podpisanej umowy. Stąd też po konsultacji z Panią Skarbnik Miasta potwierdziła 
słowa Prezydenta Miasta. 

 Radny Franciszek Mandrysz wycofał przedmiotowa poprawkę,
3) w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 75404 

Komendy Wojewódzkie Policji wykreślić zadanie nr 17-020/ZK Wpłaty na Fundusz 
Wsparcia Komendy Policji z kwotą 40.000 zł. oraz w rozdziale 75406 Straż Graniczna
wykreślić zadanie nr 17-021/ZK Wpłaty na Fundusz Wsparcia Straży Granicznej z 
kwotą 10.000 zł, a wpisać nowe zadanie w dziale 700, rozdział 70005 Gospodarka 
gruntami i nieruchomościami pn. ”Zakup nieruchomości, działki pod rozbudowę 
obiektów sportowo – dydaktycznych ZSP Nr 1 w Raciborzu„ z kwotą 50.000 zł. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zwrócił uwagę, że kwota 50.000 zł. nie pozwoli 

na zakup tej działki.  
4) W dziele 600 Transport i łączność, rozdział 60617 Drogi wewnętrzne wpisać zadane 

pn. „Remont drogi dojazdowej do pól od skrzyżowania ulicy Ordona i Norwida do 
Arboretum Bramy Morawskiej z kwotą 75.000 zł. pomniejszając zadanie 00-007/DM 
Remont dróg dojazdowych do gruntów rolnych w tym samym rozdziale o kwotę 
75.000 zł.    

 Radny Marek Rapnicki poprosił aby zgodnie z § 38 statutu miasta zapoznać radnych z 
treścią uzasadnienia stanowiska klubu radnych „RSS Nasze Miasto”. Następnie zgłosił 
wniosek formalny aby poprawki zgłoszone przez radnych głosować łącznie.  

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że głosowanie tych poprawek całym pakietem 
może być problematyczne i niesprawiedliwe.
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 Radny Franciszek Mandrysz zwrócił uwagę, że dzielnica Markowice bardzo się 
rozbudowuje, mieszkańcy solidarnie wnoszą podatki do budżetu miasta, a w budżecie na 
2017 r. jest tylko jedno zadanie inwestycyjne. Dlatego też zgłosił te dodatkowe zadania.

 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że nie wyobraża sobie aby te poprawki były 
głosowane łącznie.

 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że należy poznać wszystkie wnioski, bo 
może zdarzyć się, że poszczególne wnioski będą się wykluczać. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk dodał, że statut oczywiście daje możliwość głosowania 
łącznego nad zgłoszonymi wnioskami.

 Radna Anna Szukalska odnosząc się do zgłoszonych już wniosków radnych przekazała, że
szkoda, że wnioski te złożono dopiero na sesji bo bez ich analizy będzie musiała 
wstrzymać się w przy ich głosowaniu. Następnie zapytała co wpłynęło na tak duży deficyt
w kwocie 16 mln zł. skoro w zeszłym roku było to jedynie 9 mln zł. Dalej zapytała o 
działania związane z obchodami 800 – lecia miasta, na które łącznie przeznaczono w 
budżecie 700.000 zł., a szczególnie o pozycję związaną z 800 drzewami. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że kwota deficytu wynika z ilości zadań 
wpisanych do realizacji. Dla przykładu wymienił przebudowę stadionu czy też zadania z 
RPO. Dodał, że nie ma jednak zagrożenia dla płynności finansowej budżetu. 

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że deficyt taki wynika przede 
wszystkim z większych niż rok temu wydatków majątkowych. Dodatkowo przekazała, że 
w przypadku zadań z RPO zwrot środków będzie następował w roku przyszłym albo i 
później. Dodała, że przy deficycie w pierwszej kolejności źródłem pokrycia są kredyty i 
pożyczki.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk dodał, że wśród tych zadań są zwiększone wydatki na 
drogi oraz na uzbrojenie terenów strefy. Dalej przekazał, że wydatki związane z 800 
drzewami przedstawi Naczelnik Wydz. OŚiR.

 Naczelnik Wydz. OŚiR Zdzisława Sośnierz wyjaśniła, że na sumę 350.000 zł. składa się 
między innymi cena sadzonek, koszty transportu, koszty przygotowania gruntu oraz 
koszty sadzenia.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to tylko skalkulowany plan, niemniej z 
prowadzonych rozmów wynika, że tych pomysłów na te drzewa może być wiele i nie 
wyobraża sobie aby na to zadanie wydać całe 350.000 zł. Uznał, że włączenie się w tą 
akcje mieszkańców obniży jej koszty. Dodał, że nie wydając tych środków zostaną one 
przeznaczone na inne cele w ochronie środowiska.

 Radna Anna Szukalska przekazała, że pomysł radnego Andrzeja Rosoła z 8 drzewami na 
800 lat wydaje się być lepszy. Dodała, że trudno będzie jej zagłosować za tym zadaniem, 
a także za całym budżetem, który jej zdaniem jest budżetem niestabilnym, zmienianym co
sesję. Dalej przekazała, że wpływ na to, że będzie głosować przeciw temu budżetowi ma 
także brak załatwienia sprawy podwórka przy ul. Katowickiej. 

 Radny Andrzej Rosół wyjaśnił, że w jego propozycji z 8 drzewami nie chodzi aby 
promować osoby funkcyjne w mieście. Uznał, że nie ma znaczenie, kto te drzewa będzie 
sadził ale to aby zostały one posadzone tak aby zadbać o przyrodę w mieście. Dalej 
przekazał, że zaoszczędzone na tym zadaniu środki wolałby przeznaczyć na kulturę. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie chodzi o krytykowanie żadnego 
pomysłu. Niemniej w przypadku sprawiania kontrowersji przez ten projekt proponuje 
przeznaczyć te środki na inną działalność, np. usuwanie niskiej emisji. 

 Radny Marek Rapnicki odnosząc się do słów radnej Anny Szukalskiej przekazał, że 
pragmatyka pracy w samorządzie polega na tym, że korekty budżetu zdarzają się co 
miesiąc bez względu kto miastem zarządza. 

 Radny Zbigniew Sokolik odnosząc się również do słów radnej Anny Szukalskiej 
przekazał, że zgłosił jedynie dwa wnioski, składane w podobnym terminie jak 
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autopoprawka Prezydenta Miasta. Dodał, że temacie podwyżek dla pracowników obsługi 
w jednostkach oświatowych interweniuje już od pół roku. Jeżeli chodzi o drugi wniosek to
jest to przesunięcie z remontów ogólnych na konkretny remont chodników, gdyż 
remontów tych nie mógł się w inny sposób doprosić.    

 Radna Anna Szukalska przekazała, że jej sprzeciw będzie podyktowany głównie 
sposobem załatwienia sprawy podwórka przy ul. Katowickiej. Dalej wyjaśniła, że z 
własnego doświadczenie wie, że niektórych zmian w budżecie można uniknąć.

 Radny Tomasz Cofała przekazał, że będzie głosował za budżetem. Dodał, że jest 
świadomy pewnej kolejności zadań, i że takie podejście gwarantuje pewną ciągłość zadań.
Uznał, że rozumie, że można być przeciw budżetowi, można być też za ale nie rozumie 
jak można się wstrzymywać.     

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że złożył tylko 3 wnioski i nie rozumie takiego 
oporu.  

 Radna Anna Szukalska wyjaśniła, że dla niej nie ma przejrzystości w procedurze 
zgłaszania dróg do remontów, kto o tym decyduje, które projekty mają pierwszeństwo.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że jest wydział dróg, który zajmuje się oceną 
tych przedsięwzięć. Dodał, że wniosków jest oczywiście więcej niż środków na realizację.
Uznał, że stan dróg i chodników z roku na rok się poprawia, w ostatnim czasie więcej 
jednak było robót na drogach niż na chodnikach. Wydatki na te zadania są większe niż rok
temu, czy dwa lata temu. Wskazał, że decyduje stan dróg oraz ranking dróg, dodatkowo 
wydział posiłkuje się wizjami w terenie i spotkaniami z mieszkańcami. Odnosząc się do 
Markowic przekazał, że była tam robiona remiza oraz duże drogi. Dalej wskazał, że 
zasada solidarności czy subsydialności nie polega na tym, że wszystkie dzielnice będą 
miały tak samo, bo jest to niemożliwe. Zgodził się z tym, że nie można patrzeć na miasto 
kadencyjnie. Wskazał, że niektóre drogi czekają i 5 i 6 lat. Dalej wyjaśnił, że w ramach 
bieżącego utrzymania nie są realizowane remonty za 100 tyś zł. tylko mniejsze. Dalej 
przekazał, że budżet ten jest stabilny i dobry. W kwestii ul. Katowickiej przekazał, że 
temat jest trudny bo partner raczej nie jest zainteresowany inwestowaniem. Dalej wskazał,
że na komisji padły konkretne warunki, niemniej uznał, że temat nie jest jeszcze 
zamknięty.          

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że jego wnioski są przemyślane i składa je na 
zasadzie kompromisu. Dodał, że uszanuje oczywiście demokrację, niemniej wskazał, że 
ma prawo zgłaszać wnioski, tym bardziej, że mieszkańcy tego od niego oczekują. Dalej 
wskazał, że ciężar komunikacyjny miasta w dużej mierze ponoszą mieszkańcy Markowic 
i choćby z tego względu należy się inne patrzenie.

 Radna Anna Ronin zapytała jak rozstrzygnięcie przetargu na wywóz odpadów będzie 
miało wpływ na budżet miasta w roku 2017 i na wysokość opłat za wywóz odpadów. 
Dodała, że kwota zaproponowana przez konsorcjum PK – EMPOL jest wyższa o 1 mln zł.
niż zakładano.    

 Radny Piotr Klima przekazał, że bez względu na składane wnioski i tak większość rządzi. 
Zaapelował aby w najbliższym czasie przemyśleć sposób konstruowania budżetu i jego 
realizację. Uznał, że wymagało by to głębszej i dłuższej dyskusji. Wskazał, że 
wnioskodawcy teraz siłą rzeczy muszą wskazywać źródło finansowania, tym samym 
gdzieś zabrać środki. Dalej podkreślił, że możliwość wpływu mieszkańców na te decyzje 
jest praktycznie żadna. Uznał, że dyskusja nad następnym budżetem powinna rozpocząć 
się już w styczniu, tworząc swego rodzaju forum dyskusyjne.      

 Radny Jan Wiecha wskazał, że budżet miasta jest ustalany z wiedzą na czas obecny i 
oczywistą rzeczą jest to, że później jest on zmieniany bo inaczej wiązałby tylko ręce. 
Dalej przekazał, że w zakresie szkół to tylko plan, gdyż w tej chwili brak jest głównych 
szczegółów. Uznał również, że nie rozumie dlaczego ktoś z powodu jednego drobiazgu 
miałby być przeciwny całemu budżetowi. Dodał, że dla niego ważniejsze jest całościowe 
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spojrzenie na budżet.  
 Radny Michał Fita odnosząc się do dyskusji przekazał, że zgadza się z tym, że budżet to 

plan na przyszłość, zgadza się z tym, że budżet jest żywy i ruchomy, niemniej uważa że 
powinno dziać się to w ramach określonego planu. Dla przykładu wskazał na rewitalizację
ogródka jordanowskiego przekładaną z roku na rok, podobnie jest z remontem biblioteki. 
Dalej wskazał, że druga rzecz to sprawa śmieci, a trzecia oświaty. Dodał, że można w tym
budżecie znaleźć wiele wartościowych rzeczy m.in. Intro Festiwal, choć po poprawce 
Prezydenta Miasta nie do końca umie określić ile to zadanie otrzyma środków.    

 Radny Zbigniew Sokolik wskazał, że mimo zapowiedzi, że nie będzie się inwestować w 
szkolnictwo dopóki nie będą znane  wszystkie aspekty wdrażanej reformy, w 
autopoprawce Prezydenta Miasta pojawił się spory wydatek na boisko przy SP 13.  

 Radny Marcin Fica odnosząc się do środków finansowych na ogródek jordanowski i 
bibliotekę wskazał, że urząd miasta czeka na możliwe do uzyskania środki unijne, co 
pozwoli na oszczędności. Dodał, że w przypadku boiska SP 13 wyjaśniono, że również 
przy tym zadaniu jest szansa na dofinansowanie. 

 Radca Prawny Marta Topór – Piórko wracają do wystąpienia w imieniu klubu radnych 
„RSS Nasze Miasto” przekazała, że zgodnie ze statutem miasta Radę należy zapoznać z 
treścią uzasadnienia przedłożonego do protokołu, można go odczytać, można też 
skserować.

 Radny Leon Fiołka odczytał treść uzasadnienia stanowiska klubu radnych „RSS Nasze 
Miasto” będącego zał. Nr 7 do protokołu. 

 Radny Leszek Szczasny dodał, że materiał ten został przesłany też do Biura Rady oraz do 
mediów w formie elektronicznej. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk odnosząc się do uwag klubu radnych, poszczególnych 
radnych oraz do wniosków radnych z poprawkami przekazał, że budżet jest stabilny i 
dobry. Trudno jednak porównywać budżet gminy do budżetu państwa, bo realizacja tych 
budżetów odbywa się całkiem inaczej.  Dodał, że co miesięczne zmiany budżetu miasta 
wynikają z pozostawionych kompetencji Rady do podejmowania tego typu zmian. Uznał, 
że jest to rzecz naturalna. Wskazał, że mino dużego deficytu wszystkie dotychczasowe 
budżety kończą się nadwyżką. Odnośnie pytania radnej Anny Ronin w zakresie kosztów 
gospodarki odpadami przekazał, że w skali całego roku koszty te będą o 300 tyś. zł. 
mniejsze. Wskazał, że informacje, które podały media są nieprecyzyjne. Dalej przekazał, 
że na dzień dzisiejszy przetarg na wywóz nie został jeszcze rozstrzygnięty. Przedłożona 
jednak oferta wskazuje, że w skali 3 lat będzie to nie 1 mln zł. więcej ale mniej. Dodał, że 
przed nami dopiero poważna dyskusja nad sposobem pobierania opłat. W zakresie 
konstrukcji budżetu przekazał, że wnioski do niego zbierane są rzeczywiście przez cały 
rok. Zgodnie też z ustawą to organ wykonawczy przygotowuje projekt budżetu zgodnie z 
zasadami budżetowania, na bazie wniosków zgromadzonych w wydziałach. Zwykle 
wnioski parokrotnie przewyższają możliwości. Tworzące się kolejki wynikają z 
uzyskanych ocen wniosków w wydziałach. Dodał, że ustawa nakazuje do 15 listopada 
przygotowanie projektu budżetu co jest wypełniane co roku. Wskazał, że wcześniej z 
uwagi na brak wymaganych danych nie da się tego budżetu przygotować. W zakresie 
parku jordanowskiego przekazał, że to nie trafiony przykład gdyż zadanie to czeka ze 
względu na możliwość pozyskania prawie pewnych środków zewnętrznych. Wskazał, że 
są to ogromne środki więc zasadne jest poczekać. Dodał, że podobnie jest z remontem 
biblioteki, który czeka na środki z programu rewitalizacji. Wskazał, że błędem byłoby 
zrezygnować z 85% dofinansowania. W zakresie oświaty przekazał, że należy spodziewać
się dużej rekonstrukcji budżetu we wrześniu lub październiku, kiedy zacznie 
obowiązywać nowa sieć szkół. W kwestii Intro Festiwalu przekazał, że w tym roku był on
inaczej finansowany, niż w roku przyszłym. Odnośnie boiska w SP 13 wyjaśnił, że szkoła 
czeka na to już 10 lat. Dodał, że nadarza się okazja otrzymania 30% dotacji na to zadanie. 
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W kwestii wystąpienia klubu radnych przekazał, że nie widzi żadnego zagrożenie 
związanego w deficytem budżetowym. W zakresie dochodów ze sprzedaży nieruchomości
to przekazał, że zawsze jest to ustalone na poziomie wskazanym przez wydział. Wskazał, 
że wykonanie udaje się realizować na poziomie 70 – 80%, co jest bardzo dobrym 
wynikiem. Uznał, że z tego tytułu nie będzie to też zagrożeniem dla budżetu. W sprawie 
budowy mieszkań przekazał, że takie założenia ustalone zostały w strategii rozwoju 
miasta. Uznał, że dobrze, że budowane są mieszkania w TBS-ie, bo na wszystkie jest 
zapotrzebowanie. Wskazał, że na ul. Łąkowej – Kościuszki też będą budowane 
mieszkania w tym systemie, umożliwiając zamieszkanie osobom tu pracującym i które 
chcą tutaj się osiedlić. W zakresie odpadów przekazał, że umowa z firmą EMPOL została 
podpisana na 20 lat. Dodał, że sprawia to, że cena za odpady będzie stabilna, nie tak jak 
dzieje się to w Nędzy gdzie już podniesiono odpady czy w Wodzisławiu gdzie to się 
planuje. Wskazał, że ruchomą ceną będzie jedynie przewóz. Dodał, że nie można zmusić 
przedsiębiorców aby do tego dopłacali ale po prostu należy zapłacić cenę rynkową. W 
zakresie wydatków na inwestycje uznał, że są to wydatki duże, niemniej mogłyby być 
jeszcze większe ale w 2017 r. nie rozpocznie się budowa mieszkań TBS-u przy ul. 
Łąkowej, najpierw musi powstać dokumentacja projektowa. W zakresie wynagrodzeń 
przekazał, że podwyżki wynikają z oszczędności na chorobowych. W kwestii rozwoju 
przekazał, że nie zamierza dyskutować, bo zawsze można więcej. W zakresie oświetlenia 
ulicznego przekazał, że nie zgadza się z podanym przykładem, bo nie są to porównywalne
projekty. Dodał, że trudno też do komunalnych inwestycji przykładać rentowność. 
Wskazał, że po wymianie opraw na LED-owe miasto zaoszczędzi na energii elektrycznej. 
Dodał, że wymianie będzie podlegało ponad 1200 opraw, a także ponad 500 słupów, które
choć nie kwalifikują się do projektu to jednak ze względu na zużycie wymagają wymiany.
Do tego dochodzi jeszcze wymiana mnóstwa przyłączy. Uznał, że oświetlenie jest tak 
samo ważne jak chodniki. Dalej przekazał, że od inwestowania w nowoczesne systemy 
informatyczne nie ma odwrotu, a dodatkowo jest też szansa na pozyskanie 85% 
dofinansowania. Wracając do odpadów przekazał, że starano się jak najmniej odpadów 
wywozić do Knurowa. W kwestii oświaty zgodził, się z tym, że w Raciborzu jest ona 
kosztowna, niemniej czeka na konkretne propozycje ze strony radnych. Dodał, że w 
styczniu będzie musiała odbyć się poważna debata nad przyszłą siecią. Odnosząc się do 
zgłoszonych poprawek przekazał, że właśnie ze środków bieżącego utrzymania dróg 
remontuje się drogi i chodniki, a ich wykaz jest dostępny w wydziale. W kwestii 
podwyżki dla pracowników obsługi przekazał, że w tym roku wzrosły one średnio o 100 
zł. na wniosek związków zawodowych. Niemniej zgodził, się z tym, że są to osoby 
najmniej zarabiające, pracujące najczęściej na ¾ etatu. W kwestii inwestycji w obiekty 
oświatowe przekazał, że po przyjęciu nowej sieci szkół niewykluczone będą zmiany w 
budżecie. Dodał, że decyzji Rady pozostawia kwestię czy wybrać dokończenie bulwarów 
nadodrzańskich czy modernizację szkoły w Markowicach. Odnośnie dotacji dla Policji i 
Straży Granicznej uznał, że instytucje te bez tej dotacji też sobie poradzą, niemniej 
wskazał, że przeznaczenie tej kwoty nie wystarczy na zakup działki gruntu dla szkoły w 
Markowicach. Dodał, że miasto kupi tą działkę ale tylko po cenie odpowiedniej dla tego 
typu gruntów.   

 Radny Piotr Klima wniósł aby przed głosowaniami wniosków i uchwały zarządzić 20 
minutową przerwę. 

 Radny Zbigniew Sokolik odnosząc się do słów Prezydenta Miasta przekazał, że w opisie 
budżetu miasta zapisano informację o wzroście wynagrodzeń i pochodnych w urzędzie 
miasta średnio 100 zł na osobę. W kwestii mieszkań przekazał, że wszyscy są za tym aby 
mieszkania były budowane. Dalej wskazał, że w budżecie zapisano też 400.000 zł na teren
przy ul. Łąkowej, zapytał jednak dlaczego by nie wpisać tego terenu do programu 
„Mieszkania +”, gdzie budowane będą tańsze mieszkania niż w TBS.      
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jeżeli będzie można pozyskać środki z 
tego programu to miasto to uczyni. 

 Radny Andrzej Rosół przekazał, że Prezydent Miasta zbyt szybko wycofał się z pomysłu 
800 drzew na 800 – lecie miasta, bo nie to było jego intencją. Ma więc nadzieję, że 
drzewa te jednak zaistnieją. Zapytał jednocześnie czy urząd przewiduje zbiórkę i sadzenie 
choinek po okresie świątecznym.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, ze Prezes PK sprawdzi czy zakład ma takie 
możliwości. 

 Radny Andrzej Rosół przekazał, że w kwestii deficytu obawia się o możliwość spłaty 
zadłużenia. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że zgodnie z przepisami zadłużenie nie może 
przekroczyć 15% budżetu, a do tej kwoty miastu brakuje jeszcze bardzo dużo.   

 Radny Andrzej Rosół uznał, że poprzez takie deficyty, na plan dalszy spadają wydatki na  
kulturę. W kwestii bulwarów uznał, że warto jednak je kontynuować. Dalej wskazał, że 
nie do końca jest przekonany do tak dużego wydatku na modernizacje stadionu przy ul. 
Zamkowej.  

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że podnoszona budowa remizy w Markowicach 
okazała się lepszym rozwiązaniem niż coroczne remonty starego obiektu. Następnie 
wskazał, że przez przyszły remont ul. Rudzkiej cały ruch komunikacyjny zostanie 
przeprowadzony przez Markowice dlatego też uznał, że dzielnica ta jest istotna i ważna 
dla miasta. Wskazał, że przejazd ul. Olimpijczyka to kompromis jednakże, gdy budżetu 
nie będzie się równoważyć to mieszkańcy się zbuntują.     

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Klimę o 20 
minut przerwy.

Rada przy 19 głosujących radnych, 18 głosami za, 1 przeciw i 0 wstrzymujących się 
przyjęła powyższy wniosek. Przerwa od godz. 17:55 do godz. 18:15.

 Po przerwie Przew. RM Henryk Mainusz odnosząc się do wniosku radnego Marka 
Rapnickiego w zakresie łącznego przegłosowania wszystkich poprawek przekazał, że 
zgodnie ze statutem miasta decyzję o tym czy poprawki głosować łącznie czy oddzielnie 
podejmuje on sam. Przekazał więc, że zdecydował o tym, że poprawki poszczególnych 
radnych będą głosowane łącznie. 

 Radny Franciszek Mandrysz przypomniał, że rok temu każdy wniosek był głosowany 
oddzielnie, poprosił więc o uszanowanie tej zasady.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że wyszedł z założenia, że lepiej będzie głosować 
dwa razy, najpierw nad dwoma poprawkami radnego Zbigniewa Sokolika i później nad 
trzema poprawkami radnego Franciszka Mandrysza niż głosować łącznie wszystkie pięć 
poprawek czy też pięć poprawek oddzielnie. 

 Radny Marek Rapnicki wskazał, że zgłosił formalny wniosek, który powinie zostać 
przegłosowany.

 Przew. RM Henryk Mainusz wyjaśnił, że grupowe głosowanie wniosków może zarządzić 
jedynie Przewodniczący Rady i nie można przyjąć wniosku zgłoszonego przez radnego w 
tym zakresie.

 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazał, że zgodnie z § 56 ust. 5 statutu miasta 
prawo decydowania jak przegłosować zgłoszone poprawki przysługuje jedynie 
Przewodniczącemu Rady. 

 Przew. RM Henryk Mainusz zarządził głosowanie wniosków radnych w ten sposób, że 
poprawki zgłoszone przez poszczególnych radnych będą głosowane łącznie:
1) Wniosek radnego Zbigniewa Sokolika o wprowadzenie dwóch wyżej przedstawionych

poprawek.

12



Rada przy 22 głosujących radnych, 9 głosami za, 11 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
odrzuciła powyższy wniosek radnego Zbigniewa Sokolika.

2) Wniosek radnego Franciszka Mandrysza o wprowadzenie trzech z czterech wyżej 
przedstawionych poprawek (poprawka nr 2 została wycofana przez radnego).

 Rada przy 22 głosujących radnych, 7 głosami za, 10 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
odrzuciła powyższy wniosek radnego Franciszka Mandrysza. 
 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał czy Prezydent Miasta formalnie wnosi poprawkę 

związaną ze środkami na 800 drzew.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że pozostawia te środki na tym zadaniu i 

deklaruje, że w przypadku nie wykorzystania całości środków trafią one na niską emisję. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że projekt związany z drzewami jest dobrym 

projektem obywatelskim, gdzie mieszkańcy będą mogli zgłaszać się po poszczególne 
drzewa do nasadzenia. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że szczegóły zostaną ustalone przez zespół 
powołany dla tego projektu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z propozycją zmian 
przedłożoną przez Prezydenta Miasta – zał. Nr 6 i 8.

Rada przy 22 głosujących radnych, 11 głosami za, 10 przeciw i 1 wstrzymującym się
przyjęła  powyższą  uchwałę  wraz  ze  zmianami  zaproponowanymi  przez  Prezydenta
Miasta. Uchwała Nr XXIV/326/2016 stanowi zał. Nr 9 do protokołu.

Ad 5. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z propozycją zmian 
przedłożoną przez Prezydenta Miasta – zał  . Nr 6  i 10 . 
Rada przy 22 głosujących radnych, 11 głosami za, 10 przeciw i 1 wstrzymującym się
przyjęła  powyższą  uchwałę  wraz  z  propozycją  zmian  przedłożoną  przez  Prezydenta
Miasta. Uchwała Nr XXIV/327/2016 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.

Ad 6.1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
         2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
         3. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu planowanych wydatków w budżecie
              Miasta Racibórz na 2016r., które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
              oraz określenia ostatecznego terminu dokonania wydatków ujętych w tym
              wykazie.

1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką  – zał. Nr 
12 i 13.
Rada przy 22 głosujących radnych,  21 głosami za,  0 przeciw i  1 wstrzymującym się
przyjęła powyższą uchwałę wraz z autopoprawką. 
Uchwała Nr XXIV/328/2016 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.
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2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych,  19 głosami za,  2 przeciw i  1 wstrzymującym się
przyjęła  powyższą  uchwałę.  Uchwała  Nr  XXIV/329/2016  stanowi  zał.  Nr  15 do
protokołu.

3. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu planowanych wydatków w budżecie Miasta
    Racibórz na 2016r., które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz 
    określenia ostatecznego terminu dokonania wydatków ujętych w tym wykazie.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska Gralak przekazała, że na Komisji RGBiF Prezydent 
Miasta zapowiadał, że pojawi się taka uchwała. Dodała, że są to wydatki wynikające z 
zawartych umów, a umowy zostały zawarte w wyniku rozstrzygnięć przetargów. Wydatki 
te nie zostaną wydatkowane do końca roku, w związku z czym przygotowano niniejszą 
uchwałę. Wskazała, że wydatki określone w tej uchwale muszą zostać zrealizowane do 30
czerwca 2017 r. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIV/330/2016 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie wprowadzenia możliwości składania deklaracji od środków
           transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę .
Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIV/331/2016 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie opłaty prolongacyjnej.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych,  21 głosami za,  0 przeciw i  1 wstrzymującym się
przyjęła  powyższą  uchwałę.  Uchwała  Nr  XXIV/332/2016  stanowi  zał.  Nr  18 do
protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla
           niepublicznych szkół, przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego,
           prowadzonych na terenie Miasta Racibórz przez osoby fizyczne i prawne oraz
           trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania udzielonej
           dotacji.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIV/333/2016 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

14



Ad 10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek 
            gruntu położonych w Raciborzu pomiędzy ul. Cegielnianą i ul. Kościelną. 

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za,  0 przeciw i 3 wstrzymującymi się
przyjęła  powyższą  uchwałę.  Uchwała  Nr  XXIV/334/2016  stanowi  zał.  Nr  20 do
protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki
            gruntu, położonej w Raciborzu przy ul. Anny.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za,  1 przeciw i 2 wstrzymującymi się
przyjęła  powyższą  uchwałę.  Uchwała  Nr  XXIV/335/2016  stanowi  zał.  Nr  21 do
protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 
            na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej 
            w Raciborzu przy ulicy Gustawa Morcinka 35.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 18 głosami za,  0 przeciw i 4 wstrzymującymi się
przyjęła  powyższą  uchwałę.  Uchwała  Nr  XXIV/336/2016  stanowi  zał.  Nr  22 do
protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 
            na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowych położonych 
            w Raciborzu przy ulicy Ks. Józefa Londzina 45 i Ks. Józefa Londzina 45a.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że już wiele lat temu zwracał uwagę ma problem z 
miejscami do parkowania dla mieszkańców. Wskazał, że nie do końca właściwie został też
rozwiązany dojazd do parkingów, a parking z przodu miał być większy i służyć ogółowi 
mieszkańców.    

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak wyjaśniła, że aktualnie miasto zezwala 
właścicielowi na przekształcenie z wieczystego użytkowania na własność. Teren ten 
wcześniej nie został wykupiony od miasta ale od syndyka masy upadłościowej. Kwestia 
dojazdu do nieruchomości miasta zostanie załatwiona na mocy porozumienia. Dodała, że 
parking powstaje na prywatnym terenie inwestora i miasto nie ma prawa nim 
dysponować.   

 Radny Piotr Klima przekazał, że można było dogadać się z właścicielem.
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak wyjaśniła, że stąd właśnie jest to porozumienie.
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że właściciel nie jest łatwy do negocjacji.
Cały teren do drogi jest jego własnością. Miasto musiało porozumieć się z właścicielem
aby zabezpieczyć na lewo wjazd do nieruchomości miejskich, a na prawo wjazd do parku
i ślad ścieżki rowerowej. Dodał, że trwało to kilka miesięcy i zostanie zagwarantowane
notarialnie. W zamian za to właściciel będzie mógł wydzierżawić dodatkowy teren z tyłu,
co wydaje się być uczciwe. Wyjaśnił też, że teren ten nigdy nie był miasta, co więcej park
obok miasto skomunalizowało dopiero w tym roku. 

 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 11 głosami za,  3 przeciw i 7 wstrzymującymi się
przyjęła  powyższą  uchwałę.  Uchwała  Nr  XXIV/337/2016  stanowi  zał.  Nr  23 do
protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
            zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy 
            ul. Ks. Józefa Londzina.

 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 11 głosami za,  4 przeciw i 7 wstrzymującymi się
przyjęła  powyższą  uchwałę.  Uchwała  Nr  XXIV/338/2016  stanowi  zał.  Nr  24 do
protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie cennika usług za przyjęcie odpadów biodegradowalnych 
            na Kompostownię Odpadów w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za,  0 przeciw i 2 wstrzymującymi się
przyjęła  powyższą  uchwałę.  Uchwała  Nr  XXIV/339/2016  stanowi  zał.  Nr  25 do
protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały XL/559/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia
            28 maja 2014 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Racibórz. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Tomasz Cofała zgłosił wniosek formalny aby wprowadzić do statutu głosowania 
imienne oraz aby wyniki takich głosowań były zamieszczane w protokołach posiedzeń 
sesji i komisji. W związku z powyższym przedstawił nowa treść § 53. 
„§ 53. 1. Głosowanie jawne ma charakter imienny, z zastrzeżeniem ust. 3. 
2. Głosowanie jawne odbywa się przez podniesienie ręki oraz przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku na pulpicie elektronicznego systemu do głosowania, z 
zastrzeżeniem ust. 3.
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3. W przypadku, gdy głosowanie przy pomocy elektronicznego systemu do głosowania 
jest niemożliwe, głosowanie jawne odbywa się wyłącznie przez podniesienie ręki. 
Głosowanie takie nie ma charakteru imiennego.
4. W przypadku, o którym mowa w ust. 3, głosowanie może mieć charakter imienny po 
przyjęciu odpowiedniego wniosku formalnego.
5. Przewodniczący Rady zarządza i przeprowadza głosowanie oraz ogłasza jego wynik.
6. Wydruki głosowania imiennego z systemu elektronicznego lub wyniki głosowania 
imiennego, w przypadku określonym w ust. 4 stanowią załączniki do protokołu z sesji 
Rady.”. 

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że radny Tomasz Cofała wyprzedził go w złożeniu 
wniosku w tym samym zakresie. Dodał, że konsultował to z Gliwicami, gdzie statut 
zawiera prawie identyczne zapisy. Dodał, że w niektórych częściach kraju były problemy 
z wprowadzeniem tego typu zapisów do statutów.   

 Radny Jan Wiecha uznał, że po decyzji aby wykorzystać na sesjach sprzęt elektroniczny 
oczywiste było wprowadzenie imiennego głosowania, które w takiej formule jest proste i 
które osobiście popiera. 

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że zaskoczony był jednak tym, że w pierwotnym 
tekście uchwały tego nie było. Dalej przekazał, że wówczas gdy zgłaszano wniosek o 
wprowadzenie głosowania imiennego nie było zgodności na sali dla tego pomysłu. Cieszy
się więc ze zmiany nastawienia dla tego wniosku.    

 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, ze problematyka ustanowienia 
głosowania imiennego w statucie jako zasady jest sporna zarówno w doktrynie jak i 
orzecznictwie. Nie ma też gwarancji, że nasz nadzór prawny nie zechce wszcząć 
postępowania nadzorczego w tym zakresie.   

 Radny Leszek Szczasny zasugerował aby powołać się na przykład statutu z Gliwic.
 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że statut miasta Gliwice to akt prawa 

miejscowego dla mieszkańców miasta Gliwice. W związku z powyższym podawanie 
takiej argumentacji jest nieuzasadnione. Natomiast poza protokołem ten argument będzie 
można przedstawić w sytuacji gdy będzie potrzebny. Następnie przekazała, że najpierw 
Rada musi przegłosować poprawkę, a następnie całą uchwałę.   

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Tomasza Cofały w 
sprawie nowej treści § 53.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się 
przyjęła powyższy wniosek.

 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod
głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z przyjętą poprawką.

Rada przy 22 głosujących radnych,  21 głosami za,  0 przeciw i  1 wstrzymującym się
przyjęła  powyższą  uchwałę.  Uchwała  Nr  XXIV/340/2016  stanowi  zał.  Nr  26 do
protokołu.

Ad 17. Plan pracy Rady Miasta Racibórz na 2017 rok. 

 Radny  Jan  Wiecha  przekazał,  że  na  Komisji  RGBiF  radni  zaproponowali  na  sesje
następujące tematy:
1) Harmonogram obchodów 800 – lecia – na styczeń,
2) Program  działań  na  rzecz  osób  niepełnosprawnych  oraz  Polityka  mieszkaniowa

gminy.
3) Program rozwoju turystyki.

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  zaproponował  aby  dzisiaj  na  sesji  radni  zgłosili
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propozycje, a terminy zostaną określone do następnej sesji.  
 Radny  Marcin  Fica  przekazał,  że  na  Komisji  GMOŚiBP  przedstawiono  propozycję

zaproszenia na którąś sesję Miejskiego Konserwatora Zabytków.
 Radny  Leszek  Szczasny  przekazał,  że  pomysł  zaproszenie  MKZ  bardziej  widzi  w

kontekście  komisji.  Niemniej  przypomniał,  że  jakiś  czas  temu przedstawił  wniosek o
zaproszenie na którąś sesję Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków.

 Radny  Zbigniew  Sokolik  uznał,  że  wpisanie  Polityki  oświatowej  na  listopad  jest  za
późnym terminem. Dlatego też zaproponował aby temat ten przesunąć na czerwiec. 

 Radny  Jan  Wiecha  przekazał,  że  w  planie  Komisji  RGBiF  wpisano  temat  „Reforma
oświatowa i jej skutki dla budżetu gminy”.

 Radna Anna Ronin przekazała, że proponowała też na komisjach temat „Spółek miejskich
-  funkcjonowanie,  plan  działania,  strategia  oraz  temat  „Program  dla  zwierząt
bezdomnych”.

 Radny  Jan  Wiecha  przekazał,  że  temat  dotyczący  spółek  miejskich  ma  być  tematem
komisji gospodarki w lutym. 

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  zwrócił  uwagę,  że  sprawozdania  spółek  będą
przyjmowane dopiero w maju.

 Radny  Leszek  Szczasny  wskazał,  że  temat  schroniska  zgłaszał  do  prac  komisji
gospodarki.

 Radny Marcin Fica przekazał, że temat schroniska jest wpisany w komisji gospodarki na
czerwiec.

 Radny Jan  Wiecha przekazał,  że  temat  spółek  pojawi  się  na  komisji  gospodarki  albo
komisji budżetu w momencie gdy będą już odpowiednie dane.

  Radny Piotr Klima zaproponował następujące tematy:
1) Nagradzanie i honorowanie osób i mieszkańców – system, formy, procedura.
2) Udział osób duchownych w życiu społecznym Raciborza.
3) Problem przyjmowania osób z zagranicy.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zebrane tematy zostaną przeanalizowane i
na następną sesję przedstawi do nich stanowiska i możliwe terminy.  

 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  zamknął  przedmiotowy  punkt  obrad  i  przekazał,  że
propozycje  do  planu  pracy  Rady  Miasta  na  2017  –  zał.  Nr 27 po  przeanalizowaniu
dodatkowych tematów zostanie przedłożone Radzie jeszcze raz na następnej sesji. 
 

Ad 18. Interpelacje, zapytania i wnioski.
 

 Radna Anna Szukalska odniosła się do odpowiedzi na interpelację z poprzedniej sesji w
sprawie ankiety dotyczącej ul. Katowickiej. Poprosiła o wyjaśnienie co znaczy, że ankieta
miała  cel  wyłącznie  statystyczny,  czy ankieta  została  już  podsumowana i  jakie  są  jej
wyniki.  Dalej  wskazała,  że niezrozumiałe  jest  także zdanie o reprezentatywnej  grupie.
Uznała, że dla mieszkańców treść tej odpowiedzi tak samo będzie niezrozumiała.

 Radny  Marcin  Fica  przedstawił  i  przedłożył  do  protokołu  następujące  interpelacje  i
zapytania –   zał. Nr 28:
1) w sprawie naprawy zapadającego fragmentu jezdni DW 919 po prawej stronie na 

odcinku od mostu przy ul. Rudzkiej do zjazdu na Turze,
2) w sprawie remontu ul. Głubczyckiej.

 Radny Leszek Szczasny przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie baneru powieszonego na nowych barierkach na skrzyżowaniu ul. Karola 

Miarki i Pl. Wolności - zdjęcie - zał. Nr 29,
2) w sprawie Rynku, który po Jarmarku Bożonarodzeniowym przekształca się w 

targowisko fajerwerków - czy miasto ma na to wpływ,
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3) w sprawie zaplanowanej przez Starostwo Powiatowe kolejnej wycinki drzew na ul. 
Kościuszki,

4) w sprawie informowania podległych placówek oświatowych o zagrożeniach 
związanych z ilością zanieczyszczeń w powietrzu tzw. smogiem,

5) w sprawie konferencji organizowanych przez Prezydenta Miasta po sesji Rady Miasta,
6) w odniesieniu do dyskusji z uchwalenia budżetu i zarzutów względem 

przedstawionego stanowiska klubu radnych „RSS Nasze Miasto” przekazał, że nie jest
to buntowanie się ale troska o finanse gminy,

7) w sprawie odpowiedzi na interpelacje z ostatniej sesji w zakresie PK, przekazał, że nie
zawiera ona konkretów ani powodów odwołania prezesa, a co za tym idzie rodzą się 
tylko pewne spekulacje i domysły, co ostatecznie niepokoi pracowników.

 Radna  Anna  Ronin  przedstawiła  i  przedłożyła  do  protokołu  następujące  interpelacje
- zał. Nr 30 : 
1) w sprawie niezałatwionego problemu mieszkaniowego osoby niepełnosprawnej,
2) w sprawie eksmisji 3 osobowej rodziny,
3) w sprawie przedstawienia wyników ankiet zamieszkiwania w zasobie MZB i w 

dzielnicy Ocice dotyczących odpadów komunalnych,
4) w sprawie konsorcjum PK – Empol w kontekście przetargu na wywóz śmieci.

 Radny Michał Fita przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
1) w sprawie przedstawienia informacji na temat spalarni śmieci,
2) w sprawie zamontowania podzielników ciepła w budynku MZB przy ul. Stalmacha 

gdzie ostatnio przeprowadzono termomodernizację,
3) w sprawie terminu remontu DK 45 odcinka ul. Kozielskiej pomiędzy 22 - 24 km,
4) w sprawie ujęcia w programie likwidacji niskiej emisji dotacji do przydomowych 

elektrofiltrów. 
 Radny Jan Wiecha przedłożył do protokołu interpelację w sprawie zainstalowania kranu z

czystą wodą w strefie saun w H2Ostróg – zał. Nr 31.
 Radny  Franciszek  Mandrysz  wzorem  Wodzisławia  Śl.  poprosił  o  przeprowadzenie

kampanii ekologicznej związanej z niską emisją, a konkretnie chodzi o przeprowadzenie
na Rynku pokazowego spalania węgla w kotłach metodą od górną i od dolną.  Dodał, że w
Wodzisławiu  tą  kompanię  prowadziła  w  grudniu  przez  kilka  tygodni  Straż  Miejska.
W efekcie  czego  wielu  mieszkańców  przekonało  się  do  metody od  górnego  spalania
węgla.

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał tylko, że lepszą lokalizacją dla tej kampanii będą
dzielnice miasta, a nie Rynek. 

 Radny Andrzej Rosół wzorem Bielska – Białej poprosił aby przy budowaniu nowych tras
rowerowych uwzględnić także odcinki dla pieszych, dla rowerów i dla rolkarzy.

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  przedstawił  odpowiedzi  na  zapytania  i  interpelacje
następujących radnych:
 Odnośnie  interpelacji  radnej  Anny  Szukalskiej  w  sprawie  ankiety  dotyczącej  ul.

Katowickiej przekazał, że zaprasza radną do wydziału gospodarki nieruchomościami,
gdzie do wglądu są wszystkie dokumenty. Dodał, że z ankiet wynika, że mieszkańcy
nie  chcą  płatnego parkingu,  a  bezpłatnego parkingu na tamtym terenie miasto nie
może zrealizować. Dodał, że póki co prezes PGL „Dom” wyraża chęć na spotkania
tylko z przedstawicielami miasta. Dalej wskazał, że bez współpracy z mieszkańcami
miastu będzie trudno porozumieć się z właścicielem terenu. 

 Odnośnie  interpelacji  radnego  Marcina  Ficy  w sprawie  ul.  Głubczyckiej  wskazał,  że
remont ten nie jest jeszcze ostatecznie zakończony więc tematy zgłosi zarządcy drogi i
odpowie pisemnie po uzyskaniu wyjaśnień. 
 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego:

1) w sprawie baneru powieszonego na nowych barierkach na skrzyżowaniu ul. 
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Karola Miarki i Pl. Wolności przekazał, że sprawę tą przekaże do SM,
2) w sprawie Rynku, który po Jarmarku Bożonarodzeniowym przekształca się w 

targowisko fajerwerków przekazał, że tak dzieje się już od wielu lat. Dodał, że 
partnerem przy organizacji jarmarku jest Kupiec Śląski, skupiający generalnie 
handlarzy z targowiska i dla nich jest to niezmiernie ważna działalność. Wskazał, 
że prawo na to zezwala, a osoby te mają na to wymagalne zezwolenia. Dalej 
przekazał, że osobiście jest przeciwny fajerwerkom. Dodał, że pozostałe na Rynku 
stragany są własnością handlujących, którzy ponoszą standardowe opłaty 
wynikające z umów najmu terenu,

3) w sprawie zaplanowanej przez Starostwo Powiatowe kolejnej wycinki drzew na ul.
Kościuszki przekazał, że osobiście też jest temu przeciwny. Wskazał jednak, że w 
przypadku realizacji inwestycji drogowej na podstawie zatwierdzonego projektu i 
decyzji budowlanej nie będzie mógł odmówić i swoją decyzję będzie musiał 
wydać,

4) w sprawie informowania podległych placówek oświatowych o zagrożeniach 
związanych z ilością zanieczyszczeń w powietrzu tzw. smogiem przekazał, że 
wszystkie jednostki oświatowe są informowane na bieżąco o tego typu 
zagrożeniach. Dodał, że są to dane z subregionu i z województwa,

5) w sprawie konferencji organizowanych po sesji przekazał, że są to konferencje 
Prezydenta Miasta. Wskazał, że nie spotkał się do tej pory ze wspólnymi 
konferencjami, nikt też nikomu nie odmawia prawa do własnej konferencji. Uznał 
też, że ma do tego prawo i prawa tego nie nadużywa w żaden sposób,

6) w odniesieniu do dyskusji z uchwalenia budżetu przekazał, że wielokrotnie 
przytacza się przykłady nie do porównania i nie do zweryfikowania. Wskazał, że 
ceny przedstawiane w dokumentach wynikają z kosztorysów. Dodał, ze obecny 
system zamówień publicznych wcale nie jest łatwy i wcale nie prowadzi do tego, 
że zamówienia są tanie i do tego dobrej jakości,

7) w sprawie PK, przekazał, że nie nabiera wody w usta ale powiedział tyle ile w tej 
kwestii należało powiedzieć. Dodał, że misja Pana Czernera w spółce po prostu się
skończyła. Dodał, że nie widzi powodów aby temat ten dalej ciągnąć, a dane 
finansowe spółki są do sprawdzenia. Odnosząc się do sprawy konsorcjum 
przekazał, że spółka miejska nie jest wstanie dobrze i tanio sama realizować 
zamówień. Wskazał też, że za wywóz śmieci miasto będzie płaciło 300.000 zł. 
mniej. Dodał, że konsorcjum zakładają spółki, a Prezydent Miasta jedynie to 
opiniuje. Wskazał, że konsorcjum ma dawać korzyści obu stronom.  Dodał, że w 
tej sytuacji perspektywy dla pracowników będą najlepsze, bo będą mogli więcej 
zarabiać. Przekazał też, że jest otwarty na spotkanie z tymi pracownikami. 

 Odnośnie interpelacji radnej  Anny Ronin przekazał, że odpowie na piśmie, choć w
sprawie konsorcjum już to uczynił.  W sprawie ankiet przekazał, że wyniki zostaną
przedstawione  na  komisjach.  Dalej  przekazał  tylko  ,  że  nie  zmienia  to  wcale
przyzwyczajeń  mieszkańców.   W kwestii  spraw  mieszkaniowych  uznał,  że  są  to
sprawy bardo trudne, niemniej obie strony muszą ze sobą współpracować. Dodał, że
mimo skomplikowanego przypadku miasto zaproponowało 3 propozycje mieszkań.

 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Michała Fity:
1) w sprawie spalarni śmieci przekazał, że zgodnie z naszymi przepisami spalać 

można jedynie tzw. RDF i to w instalacjach termicznej utylizacji odpadów. Dodał, 
że takie instalacje projektuje  m.in. Rafako. Trudno mu też powiedzieć czy jest 
szansa aby coś takiego powstało u nas. Wskazał, że jest to też pewien sposób na 
likwidacje niskiej emisji, gdyż z takiej instalacji można ogrzać całą dzielnicę. 
Dodał, że normy dla tego typu instalacji są bardzo wyśrubowane ale i kosztowne.  
Dlatego też potencjalni inwestorzy próbują wpisać się do planów wojewódzkich 
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aby uzyskać dotacje, 
2) w sprawie budynku MZB przy ul. Stalmacha przekazał, że odpowie na piśmie,
3) w sprawie terminu remontu DK 45 odcinka ul. Kozielskiej przekazał, że zapyta o 

sprawę przy najbliższym spotkaniu z GDDKiA,
4) w sprawie ujęcia w programie likwidacji niskiej emisji dotacji do przydomowych 

elektrofiltrów przekazał, że odpowie na piśmie. 
 Odnośnie interpelacji radnego Jana Wiechy przekazał, że odpowie pisemnie.
 Odnośnie  interpelacji  radnego  Franciszka  Mandrysza  w  kwestii  przeprowadzenia

kampanii ekologicznej związanej ze sposobami spalania węgla przekazał, że firma ta
jest znana, oferuje kupno specjalnej przystawki. Wskazał, że można próbować palić
bez przystawki i taki pokaz odbył się już na Oborze. Uznał, że do takich pokazów na
dzielnicach można wrócić.  Niemniej  dodał,  że  miasto bardziej  jest  zainteresowane
wymianą pieców na ekologiczne. 
 Radny Leszek Szczasny wskazał,  że  Polski  Alarm Smogowy nie  rekomenduje

tych metod.  
 Odnośnie interpelacji radnego Andrzeja Rosoła w sprawie nowych tras rowerowych

przekazał,  że  wszędzie  tam  gdzie  to  będzie  możliwe  to  będzie  się  uwzględniać
łączenie ścieżek pieszych i rowerowych.

 Radny Leszek Szczasny poprosił o informacje o terminach sesji lutowej i kwietniowej. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że w tej kwestii nic się nie zmienia i sesje dalej

będą odbywać się w ostatnie środy miesiąca. 

Ad 19. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady
Miasta Racibórz, godz. 2035.

Protokołował:
Leszek Jureczko

                                                Przewodniczący Rady
                                                    Henryk Mianusz
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